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ACTA DE SESSIÓ DEL PLE DE
L’AJUNTAMENT DE CELRÀ

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ

Núm.: 6/2013
Caràcter: extraordinària
Convocatòria: 1a convocatòria
Data: 20 de juny de 2013
Horari: de 22.15 hores a 22.50 hores
Lloc: sala de sessions de la casa consistorial 

A Celrà, quan són les 22.15 hores del dia 20 de juny de 2013, es reuneixen a la sala 
de  sessions  d’aquest  Ajuntament,  prèvia  convocatòria  realitzada  a  l’efecte  en  els 
termes legalment establerts, els/les membres que integren l’Ajuntament en ple i que a 
continuació  es  relacionen,  en sessió  extraordinària  i  primera  convocatòria,  sota  la 
presidència de l’alcalde accidental, i assistits per mi, la secretària general.

ASSISTENTS

Alcalde accidental

Sr. Gerard Fernandez Tatjé

Regidors/es

Sr. Daniel Cornellà Detrell
Sr. Josep Bartis Fàbrega 
Sr. Magno Remo Maneu Marcos
Sra. Susana Pascual Pozo
Sra. Júlia Palomer Mallorquí
Sra. Montserrat Rivas Nuñez
Sra. Mariona Carolà Vilà
Sr. Josep Amores Adroher
Sr. Albert Puig i Boada
Sr. David Mas Roselló

Secretària 

Sra. Rosa Maria Melero Agea

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

Per l’alcaldia  presidència  es declara oberta la sessió,  i  es passa a despatxar l’únic 
assumpte que figura a l’ordre del dia, i que és el següent:
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1. ELECCIÓ I PRESA DE POSSESSIÓ DE L’ALCALDE DE CELRÀ.

La senyora Rosa Maria Melero Agea, secretària general, explica que l’objecte d’aquesta 
sessió és l’elecció i presa de possessió de l’alcalde/essa de Celrà com a conseqüència 
de la presa de coneixement pel Ple de l’Ajuntament, el passat dia 11 de juny,  de la 
renúncia al càrrec d’alcalde del Sr. Daniel Cornellà Detrell, regidor de la candidatura 
d’Unitat Popular - Poble Actiu (CUP-PA).

El procediment d’elecció del/la nou/va alcalde/essa, en conformitat amb el que disposa 
la legislació electoral vigent, implica la realització de les operacions següents:

a) Constitució  de la  Mesa d’edat  formada pel  segon tinent  d’alcalde,  el  Sr. 
Magno Remo Maneu Marcos, ja que el primer tinent d’alcalde és candidat a 
l’Alcaldia i la regidora de menor edat, la Sra. Julia Palomer Mallorquí. 

b) Elecció de l’Alcalde o Alcaldessa de Celrà.

Acte seguit es procedeix a formar la Mesa d’edat, en la qual actuarà com a secretària 
la secretària general de la corporació, és a dir, jo mateixa, i com a president, el segon 
tinent d’alcalde, el Sr. Magno Remo Maneu Marcos.

El Sr. Magno Remo Maneu Marcos, president de la Mesa, declara oberta la sessió per a 
l’elecció de l’alcalde o alcaldessa del poble i cedeix la paraula a la secretària per a que 
expliqui el procediment de la seva elecció.

La secretària explica que cal procedir a l’elecció del/la nou/va alcalde/essa de Celrà, 
en  conformitat amb el procediment previst per  l’article 196 de la Llei orgànica del 
règim electoral  general,  mitjançant  el  sistema de  votació  secreta,  si  així  s’acorda 
pels/les regidors/es. 

Un cop s’acorda per unanimitat el sistema de votació secreta, es procedeix tot seguit 
al mateix.

La  secretària  explica  que  el  sistema  de  votació  secreta  es  realitza  mitjançant  la 
formulació de votació a través d’una papereta per a cada regidor i regidora, que es 
dipositaran en la urna, sent escollit alcalde o alcaldessa el candidat o candidata que 
obtingui la majoria absoluta en la primera votació o, en el seu defecte, qui encapçali la 
llista més votada en les darreres eleccions.
Poden  ser  candidats  tots  els  regidors  i  regidores  que  encapçalin  les  llistes 
corresponents.
No obstant, la secretària indica que cal tenir present que, de conformitat amb l’article 
198 de la Llei orgànica 5/1985, de 19 de juny, del règim electoral general, havent-se 
produït  la  vacant  en  l’alcaldia  encapçala  la  llista  en  la  qual  figurava  l’alcalde 
(candidatura  de  la  CUP-PA)  el/la  candidat/a  següent,  a  no  ser  que  renunciï  a  la 
candidatura.

El president de la mesa formula la pregunta següent:

“Quins regidors i regidores que encapçalen les seves llistes presenten candidatura?”
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I cedeix la paraula al portaveu del grup municipal d’ICelrà–Acord Municipal (ICelrà–
AM), Sr. Gerard Fernandez Tatjé, el qual contesta que aquest grup el presenta a ell 
com a candidat.

Cedeix la paraula al portaveu del grup municipal de la Candidatura d’Unitat Popular 
(CUP-PA), Sr. Josep Bartis Fàbrega, el qual contesta que aquest grup no presenta cap 
candidat/a.

Cedeix  la  paraula  a  la  portaveu del  grup municipal  d’Entesa  per  Celrà (EC),  Sra. 
Montse  Rivas  Nuñez,  la  qual  contesta  que  aquest  grup  la  presenta  a  ella  com a 
candidata.

Cedeix la paraula al portaveu del grup municipal de Convergència i Unió (CiU), Sr. 
Albert Puig boada, el qual contesta que aquest grup no presenta cap candidat/a.

Per tant, el president indica que queden proclamades les candidatures següents:

• I Celrà-AM: Sr. Gerard Fernàndez Tatjé
• EC : Sra. Montse Rivas Núñez

La secretària explica que ara es votarà, mitjançant el sistema de votació secreta, i que 
per aquest motiu hi ha una urna a disposició de la Mesa d’edat en la qual els 
regidors i regidores han d’introduir la seva papereta de vot, segons ella els 
anomeni. Els membres de la Mesa d’edat emetran el seu vot els darrers, primer 
el de menor edat i després el president.

S’inicia la votació dels/les regidors/es: 

Sr. GERARD FERNANDEZ TATJÉ
Sra. SUSANA PASCUAL POZO

Sr. DANIEL CORNELLA DETRELL
Sr. JOSEP BARTIS FÀBREGA

Sra. MONTSE RIVAS NÚÑEZ
Sra. MARIONA CAROLÀ VILÀ
Sr. JOSEP AMORES ADROHER

Sr. ALBERT PUIG BOADA
Sr. DAVID MAS ROSELLÓ

Sra. JULIA PALOMER MALLORQUÍ
Sr. MAGNO MANEU MARCOS

Un cop finalitzada la votació, la secretària indica que cal passar a l’escrutini, en el qual 
s’han de llegir en veu alta cadascuna de les paperetes i s’han de lliurar als membres 
de la  Mesa per  verificar  el  recompte  de vots  i  donar  a conèixer  el  resultat  de la 
votació.

Un  cop  realitzat  l’escrutini  de  les  paperetes  dipositades,  aquest  dóna  el  resultat 
següent:
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• Vots a favor del senyor Gerard Fernàndez Tatjé, candidat presentat per ICelrà-
Acord Municipal: 6 vots

• Vots  a  favor  de  la  senyora  Montse  Rivas  Núñez,  candidata  presentada  per 
Entesa per Celrà: 4 vots

• Vots en blanc: 1

Per tant, i atès que el Sr. Gerard Fernandez Tatjé ha obtingut la  majoria absoluta dels 
vots dels/les regidors/es, és proclamat alcalde

La secretària prega al Sr.Fernandez que es dirigeixi a la Mesa i el president li formula 
la pregunta següent:

“Accepta vostè el càrrec d’alcalde del municipi de Celrà?”

El Sr. Fernandez respon “accepto”.

El president de la Mesa sol·licita a la secretària que llegeixi la fórmula de jurament o 
promesa d’acatament a la Constitució.

La secretària prega al Sr. Fernandez que posi la mà dreta sobre un exemplar de la 
Constitució i l’Estatut d’Autonomia de Catalunya i, a continuació, llegeix la fórmula: 

“Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir fidelment les  
obligacions del càrrec d’alcalde de l’Ajuntament de Celrà, amb lleialtat al Rei,  
i  respectar  i  fer  respectar  la  Constitució  i  l’Estatut  d’Autonomia  de  
Catalunya?”

L’alcalde  contesta  “Sí,  ho  prometo  per  imperatiu  legal”,  i  passa  a  ocupar  la 
presidència.

En aquest moment, el president de la Mesa d’edat l’abandona i es dirigeix al seu escó.

Seguidament, l’alcalde dóna la paraula als portaveus dels diferents grups municipals i 
els convida a donar, si ho desitgen, una explicació del vot emès pels membres del seu 
grup municipal.

El Sr. Albert Puig Boada, portaveu del GM CIU, diu el següent:

 El vaixell continua endavant i l’únic que ha canviat és el 
patró. Quan aquest equip de govern va jurar el càrrec fa dos anys, el 
Sr.  Daniel  Cornellà  es  va  comprometre  a  cooperar  i  treballar 
conjuntament amb l’oposició, però no ha estat així i, en canvi, sí que hi 
ha hagut molts entrebancs per celebrar les Juntes de portaveus o per 
rebre documentació. Espera que amb el canvi de patró es noti el nou 
lideratge  i  que  tot  vagi  millor  a  l’hora  de  preparar  les  Juntes  de 
portaveus i poder tenir la documentació dels plens almenys amb deu 
dies d’antelació, que és al que es va comprometre l’equip de govern fa 
dos anys. 

La Sra. Montse Rivas Nuñez, portaveu del GM Entesa per Celrà, diu el següent:

 Ha de ser decebedor per a l’equip de govern que durant 
aquests dos anys l’economia no els ha ajudat per dur projectes a terme, 
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però més decebedor ha estat per al seu grup municipal que la primera 
mesura presa  hagi  estat  la  pujada  d’impostos  a la  ciutadania,  i  que 
l’equip de govern no demostri  tenir  ni  idees ni  projectes.  Demana a 
l’alcalde actual el mateix que li va demanar al Sr. Cornellà: que aquests 
dos anys es governi per al poble i que es prenguin decisions amb un 
criteri plural i no per interessos partidistes. Ara ja no valen les excuses, 
i  els  propers  dos  anys  l’alcalde  ha  d’estar  a  l’alçada  del  poble  que 
governarà. I a l’equip de govern li demana compromís i lleialtat amb el 
poble de Celrà. 

El Sr. Josep Bartis Fàbrega, portaveu del GM CUP, diu el següent:

 El vot que ha emès el seu grup municipal està motivat 
pel pacte que es va signar l’any 2011, per a un govern de quatre anys 
amb l’alcaldia compartida amb el GM ICelrà-AM. Són homes i dones de 
paraula, han complert el pacte i així es mantindrà fins al final.

 
Respecte  a  que  l’equip  de  govern  no  té  en  compte  als/les  altres 
regidors/es, el fet de celebrar el Ple a les 22.15 hores demostra que això 
no és cert, i ho diu pel regidor que ha fet aquest comentari ja que si es 
fa a aquesta hora és amb la finalitat que ell pugui assistir-hi. I no hi ha 
cap llei ni reglament que obligui a fer-ho sinó ben al contrari, ja que 
s’han donat casos d’ajuntaments que han celebrat un ple la nit de Nadal 
amb l’objectiu que no assisteixin tots els regidors i així aprovar el que 
vulguin.

És evident que s’han produït errors pel que fa a la comunicació i les 
hores per quedar, però el fet d’estar avui aquí i a aquesta hora, en el 
que es pot anomenar el ple del pijama, demostra la voluntat de l’equip 
de govern de que no falti cap regidor.

L’objectiu en els propers dos anys és mantenir la mateixa política que 
fins ara: contenció pressupostària i reducció del que l’Ajuntament encara 
deu,  si  bé  és  cert  que  quan  aquest  equip  de  govern  va  entrar  la 
corporació tenia una situació força sanejada. Però ara ho està encara 
més gràcies a la política de contenció i de prioritzar el manteniment dels 
serveis  que  existeixen.  Com  per  exemple  les  escoles  bressol,  que 
malgrat haver incrementat els preus continuen sent assequibles per a la 
majoria de la població, la qual cosa permet que Celrà pugui mantenir 
dues escoles bressol en un poble de pràcticament cinc mil habitants. 
També es manté l’escola de dansa i se la potencia, el mateix que amb 
l’oferta lúdica i cultural, que millora respecte a la que l’equip de govern 
es va trobar inicialment. 

En canvi, l’equip de govern ha trobat impediments a l’hora de celebrar la 
Festa Major, ja que l’entitat que sempre l’organitzava va decidir deixar 
de fer-ho. Però, malgrat això, la Festa Major ha obtingut un resultat 
igual o millor que les celebrades fins ara. 

En  un  moment  de  crisi  econòmica  actual,  i  amb  la  manca  de 
finançament de la Generalitat de Catalunya, l’equip de govern ha pogut 
mantenir aquest poble en el mateix nivell que estava i, fins i tot, l’han 
elevat en tots els àmbits  anteriorment esmentats.  I pels propers dos 
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anys, i si l’economia ho permet, intentarà mantenir la mateixa línia de 
treball.

El Sr. Magno Maneu Marcos, portaveu del GM ICelrà-AM, diu el següent:

 El seu grup municipal ha donat tota la confiança al Sr. 
Fernandez,  que  és  el  seu  candidat.  Agraeix  molt  especialment  als 
companys de la CUP la  complicitat que ha existit entre els dos grups 
municipals,  que no ve motivada tan sols pel pacte sinó per que s’ha 
treballat conjuntament, i això queda demostrat pel fet que tant l’alcalde 
com el primer tinent d’alcalde estan en el mateix despatx i treballen 
colze a colze. 

No està d’acord amb l’opinió de la Sra. Rivas respecte a que aquests 
dos anys han estat  decebedors,  sinó ben al  contrari.  Han estat  molt 
engrescadors i  l’equip  de govern encara està engrescat  i  animat  per 
continuar els propers dos anys. I ho resumeix tot amb una frase que ha 
fet servir tant la CUP com el seu grup municipal vàries vegades: “s’han 
obert les portes de l’Ajuntament a la ciutadania”. I és així ja que l’equip 
de govern vol que la ciutadania se senti representada a l’Ajuntament i 
que  hi  hagi  participació  ciutadana.  Hi  ha  hagut  molts  exponents 
d’aquesta participació, com la de la Festa Major els dos darrers anys, 
que ha estat una de les més participatives que hi ha hagut mai. O com 
la Fira del Bolet, a iniciativa d’un ciutadà de Celrà. I el mateix passa 
amb la flama del Canigó, també per iniciativa d’un ciutadà. En resum, 
que la gent participa i està contenta i és el que a l’equip de govern 
l’interessa.           

  
Un cop realitzada aquestes intervencions, pren la paraula l’alcalde per pronunciar el 
seu parlament, que diu així:

 Quan van arribar al govern van fer coincidir les diferents 
àrees amb la formació professional de cadascun/a dels/les regidors/es. 
Això ha funcionat  força bé i  ha  hagut  un enteniment  molt  bo i  una 
confiança mútua. A partir d’ara, continuarà la mateixa distribució de la 
feina amb l’únic canvi en l’àrea d’Hisenda i Seguretat, que es traspassa 
al nou alcalde. 

Pel que fa al comentari de la pujada d’impostos, en el seu moment ja va 
quedar  molt  clar  que  l’increment  del  10% va  ser  una  imposició  del 
govern central i per això no es pot dir que l’Ajuntament de Celrà castiga 
la ciutadania amb impostos perquè, precisament, les taxes són de les 
més baixes en comparació amb les d’altres municipis. I el porta a porta 
de la recollida selectiva de residus representa, d’una banda, una mesura 
mediambiental  i,  de  l’altra,  una  mesura  per  a  rebaixar  la  taxa 
d’escombraries.  L’any passat  aquesta taxa es va congelar i  pel  2014 
s’estudiarà si es pot disminuir.    

Efectuades les anteriors intervencions, el senyor alcalde aixeca la sessió a les vint-i-
dues hores i cinquanta minuts, de la qual s’estén la present acta, que jo, la secretaria 
general, certifico.


